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Protokół nr 49-04/2014 

 z posiedzenia Komisji Edukacji  z dnia 24 kwietnia 2014 r. 
w Nowym Ratuszu, przy ul. Wały Jagiellońskie 1, w sali nr 003 

o godz. 8:30 
 
Komisja obradowała w 7-osobowym składzie, według listy obecności, stanowiącej 
załącznik nr 1 do protokołu. 
 
Lista pozostałych osób uczestniczących w posiedzeniu stanowi załącznik nr 2 do 
protokołu. 
 

Posiedzenie otworzył Przewodniczący Komisji Radny Wojciech Błaszkowski.   
 
Przewodniczący stwierdził kworum, powitał zebranych oraz poinformował, Ŝe 
porządek posiedzenia został wysłany do uczestników posiedzenia 7 dni wcześniej.  
 
Porządek stanowi załącznik nr 3 do protokołu.  
 
Przewodniczący uzupełnił powyŜszy porządek o druki nr 1262 i 1261 
 
Uwzględniając zaproponowane zmiany, porządek przedstawiał się następująco: 
 

1. Opiniowanie sprawozdania z wykonania budŜetu Miasta Gdańska  
za 2013 rok 
 

2. Opiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie uchwalenia 
budŜetu Miasta Gdańska na 2014 rok – druk nr 1262 

 
3. Opiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska na lata 2014-2040. – 
druk nr 1261 
 

4. Opiniowanie projektu uchwały w sprawie przeprowadzenia na terenie Miasta 
Gdańska konsultacji społecznych projektu „BudŜet Obywatelski 2015 w 
Gdańsku” – druk nr 1219 

 
5. Opiniowanie projektu uchwały zmieniająca Uchwałę Nr XLI/1183/09 Rady Miasta 

Gdańska z dnia 29 października 2009r. w sprawie ustalenia tygodniowego 
obowiązkowego wymiaru zajęć dla nauczycieli nie wymienionych w art. 42 ust.3 
Karty Nauczycieli – druk nr 1225 

 
6. Sprawy  bieŜące, wolne  wnioski, korespondencja. 

 
Tak zaproponowany porządek przyjęto jednogłośnie 5 głosami „za”. 
 
 
     PUNKT 1 
Opiniowanie „Sprawozdania z wykonania budŜetu Miasta Gdańska  
za 2013 rok”. 
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Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska przedstawiła sprawozdanie.  
 
Halina Leman- członek komisji  
Pani skarbnik podkreśliła na komisji strategii i budŜetu, Ŝe finanse edukacji są pod 
szczególnym baczeniem pana prezydenta, dlatego Ŝe ciągle wzrastają wydatki 
miasta sukcesywnie z roku na rok, głównie na pensje nauczycieli. Oczekiwałabym  
przedstawienia takiego raportu, analizy tych wydatków na komisję edukacji.  
 
Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Z nowym panem dyrektorem przygotowujemy analizę wydatków w edukacji. Bardzo 
wzrastają wydatki. Jest to m.in. związane ze wzrostem dotacji na placówki 
niepubliczne. Po prostu nie jesteśmy w stanie zapanować nad tymi wydatkami. 
PoniewaŜ powstają niepubliczne podmioty nie ma ograniczeń ustawowych jeŜeli 
spełniają formalnie warunki muszą być przez wojewodę zarejestrowane. 
Wzrastające wydatki w edukacji ograniczają nam inwestycje i moŜliwość 
zadłuŜania się poniewaŜ ten nowy wskaźnik obsługi zadłuŜenia, który wszedł od 
tego roku jest indywidualny dla kaŜdej gminy i on uzaleŜnia od nadwyŜki 
operacyjnej czyli róŜnicy między dochodami bieŜącymi, a wydatkami bieŜącymi. 
Czym jest mniejsza ta nadwyŜka, czyli czym mniejsze są wydatki, tym jest 
mniejsza nasza zdolność obsługi długu. Musimy się wszyscy pokłonić nad tematem 
wydatków w edukacji. W tej chwili pracujemy z panem dyrektorem nad 
szczegółową analizą kaŜdej jednostki oświatowej, nie globalnie wydatków. Teraz są 
zatwierdzane arkusze organizacyjne do końca maja i musimy się przyjrzeć 
szczegółowo proponowanym przez dyrektorów arkuszy organizacyjnych bo to potem 
determinuje wydatki.  
 
Jolanta Banach – członek komisji 
Ten wskaźnik indywidualny wcale nie jest zły. Po drugie mam takie wraŜenie, Ŝe na 
edukacji skupia się cały nadzór wydatkowania. W sprawie rosnących w takim 
tempie dotacji dla placówek niepublicznych chciałam Ŝebyście państwo w wydziale 
rozwoju społecznego dokonali analizy dotyczącej przedszkoli, które weszły w 
program za złotówkę czyli jak ten program będzie rekompensował i czy w ogóle 
dotacje dla podmiotów niepublicznych, bo tu jest duŜa rezerwa jeśli chodzi o 
moŜliwość zmniejszenia dotacji z programu rządowego. Chcę przypomnieć, Ŝe te 
dodatki funkcyjne dla dyrektorów i wicedyrektorów nie rosną chyba juŜ od 10 lat i 
są jedne z najniŜszych w województwie i bardzo jestem wstrząśnięta tym 
szczególnym nadzorem nad wynagrodzeniami nauczycieli.  
 
Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Tu nie chodzi o to, Ŝe wynagrodzenia nauczycieli czy dyrektorów szkół są pod 
szczególnym nadzorem, tylko w całej puli wydatków bieŜących znaczący jest  
udział wynagrodzeń. Tu nie chodzi o to, Ŝe są wysokie pensje ale skoro 260 
nauczycieli jest na urlopach zdrowotnych to wiadomo, Ŝe te stanowiska się dublują 
i nic z tym zrobić nie moŜemy. Ale będziemy mieli wszyscy świadomość dlaczego 
tak jest, przeanalizujemy arkusze organizacyjne.  
 
Maria Małkowska – Wiceprzewodnicząca Komisji  
Cieszę się, Ŝe wreszcie będzie analiza kosztów i jestem za tym Ŝeby eliminować 
zbędne wydatki natomiast proszę nie traktować edukacji jako zło konieczne bo 
uwaŜam, Ŝe to jest teŜ wydatek inwestycyjny bo w edukację warto inwestować.   
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Piotr Kowalczuk – Dyrektor Wydziału Rozwoju Społecznego  
Zmiana w wydziale edukacji podkreśla to, Ŝe pan prezydent traktuje edukację 
powaŜnie jako inwestycję i chcę teŜ państwa zapewnić, Ŝe w ramach liczby kadry w 
obydwu wydziałach utworzono specjalny referat monitorowania placówek 
niesamorządowych, którego do tej pory nie było, była tylko jedna osoba, która za 
to odpowiadała. Obecnie przeprowadzona jest taka sama analiza dotycząca 
wszystkich placówek niesamorządowych.  
 
Beata Wierzba członek komisji  
Jako przedstawiciel Gdańskiej Rady Oświatowej chciałam powiedzieć, Ŝe pan 
senator Wittbrodt na lutowym posiedzeniu  dał taką propozycję – Gdańska Rada 
Oświatowa chce się zwrócić do ministerstwa i w konsekwencji do sejmu aby 
kierunki kształcenia w szkołach policealnych niepublicznych były zgodne z 
inteligentnymi sieciami i kluczowymi branŜami. 
 
Nie było więcej głosów w dyskusji, przystąpiono do głosowania nad pozytywnym 
zaopiniowaniem projektu uchwały.  
 
USTALENIA KOMISJI: 
Komisja – 6 głosami „za”, przy 1 wstrzymującym się pozytywnie zaopiniowała 
wykonanie budŜetu Miasta Gdańska za 2013 rok w zakresie działania komisji. 
 
OPINIA  Nr 49-04/209/89/2014 załącznik nr 5 do protokołu.  
 
     PUNKT 2 
Opiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie uchwalenia 
budŜetu Miasta Gdańska na 2014 rok – druk nr 1262 
 
Druk nr 1262 stanowi załącznik nr 6 do protokołu.  
 
Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska zreferowała projekt uchwały.  
 
Przystąpiono do głosowania nad pozytywnym zaopiniowaniem projektu uchwały.  
 
USTALENIA KOMISJI: 
Komisja – 5 głosami „za”, przy 1 głosie przeciw i 1 wstrzymującym się – pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały. 
 
OPINIA  Nr 49-04/205/85/2014 – załącznik nr 7 do protokołu.  
 
     PUNKT 3 
Opiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska na lata 2014-2040. – 
druk nr 1261 
 
Druk nr 1261 stanowi załącznik nr 8 do protokołu.  
 
Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska zreferowała projekt uchwały.  
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Przystąpiono do głosowania nad pozytywnym zaopiniowaniem projektu uchwały.  
 
USTALENIA KOMISJI: 
Komisja – 5 głosami „za”, przy 1 głosie przeciw i 1 wstrzymującym się – pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały. 
 
OPINIA  Nr 49-04/206/86/2014- załącznik nr 9 do protokołu.  
 
     PUNKT 4 
Opiniowanie projektu uchwały w sprawie przeprowadzenia na terenie Miasta 
Gdańska konsultacji społecznych projektu „BudŜet Obywatelski 2015  
w Gdańsku” – druk nr 1219 + autopoprawka 
 
Druk nr 1219 stanowi załącznik nr 10 do protokołu.  
 
Piotr Borawski – Radny Miasta Gdańska zreferował projekt uchwały.  
 
Przewodniczący Komisji otworzył dyskusję.  
 
Halina Leman – członek komisji  
Czy jest zaplanowane kto będzie decydował o tym czy projekt jest ogólnomiejski 
czy dzielnicowy?  
 
Piotr Borawski – Radny Miasta Gdańska 
JuŜ na samym etapie zgłaszania, w załączniku nr 3 zgłaszający określa czy jest to 
projekt dzielnicowy czy ogólnomiejski. Wszystko to będzie weryfikowane przez 
zespół konsultacyjny, który będzie wskazywał czy to będzie do bazy dzielnic, czy to 
będzie projekt ogólnomiejski, jest definicja czym jest zadanie ogólnomiejskie i 
jeŜeli ten projekt będzie spełniał wymogi tej definicji to będzie w ten sposób 
zakwalifikowany.  
 
Jolanta Banach – członek komisji  
Jest krok naprzód jeŜeli chodzi o zniwelowanie tych róŜnic w ilości mieszkańców, 
które są istotne matematycznie na to jaki projekt zostanie w danym okręgu 
wyłoniony. To jest najwaŜniejszy mankament ale jest krok do przodu. Ewaluacja 
wskazywała, Ŝe w Śródmieściu projekty nie miały szans, szanse miały te duŜe 
projekty na Chełmie, Ujeścisku. To samo było w okręgu 3, w okręgu 1 i w Nowym 
Porcie zrobili mądrze bo wspólnie napisali projekt ale nie wszędzie się tak da.  
 
Nie było więcej pytań, Komisja przystąpiła do głosowania nad pozytywnym 
zaopiniowaniem projektu uchwały.  
 
USTALENIA KOMISJI: 
Komisja jednogłośnie 6 głosami „za” – pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
 
OPINIA  Nr 49-04/207/87/2014 – załącznik nr 11 do protokołu.  
 
     PUNKT 5 
Opiniowanie projektu uchwały zmieniająca Uchwałę Nr XLI/1183/09 Rady Miasta 
Gdańska z dnia 29 października 2009r. w sprawie ustalenia tygodniowego 
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obowiązkowego wymiaru zajęć dla nauczycieli nie wymienionych w art. 42 
ust.3 Karty Nauczycieli – druk nr 1225 
 
Druk nr 1225  stanowi załącznik nr 10 do protokołu.  
 
Piotr Kowalczuk – Dyrektor Wydziału Rozwoju Społecznego zreferował projekt 
uchwały.  
 
Nie było pytań, Komisja przystąpiła do głosowania nad pozytywnym 
zaopiniowaniem projektu uchwały.  
 
USTALENIA KOMISJI: 
Komisja jednogłośnie 7 głosami „za” – pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
 
OPINIA  Nr 49-04/208/88/2014- załącznik nr 11 do protokołu.  
 
     PUNKT 6 
Sprawy bieŜące, wolne wnioski, korespondencja.  
 
Przewodniczący Komisji poinformował o następującej korespondencji: 
- od pana Krzysztofa P. – skarga na niestosowne zachowanie nauczyciela 
 
Piotr Kowalczyk – Dyrektor Wydziału Rozwoju Społecznego wyjaśnił, Ŝe pan Marek 
G., którego dotyczy skarga juŜ od 3 lat nie jest nauczycielem w wymienionej w 
piśmie szkole, a takŜe nie pracuje w Ŝadnej gdańskiej szkole publicznej. Ponadto 
adresat pisma został juŜ poinstruowany o podjęciu odpowiednich kroków prawnych 
wobec zachowania pana Marka G.  
 
- od Centrum Edukacji Dorosłych Alfa w sprawie dotacji na 2014 rok.  
Ustalono przesłanie w/w pisma do Wydziału Rozwoju Społecznego celem 
rozpatrzenia.   
 
- od Zespołu Szkół Sportowych i Ogólnokształcących  w sprawie poparcia 
wniosku o poszerzenie Szkoły Mistrzostwa Sportowego w Gdańsku w gimnastyce 
sportowej o gimnastykę sportową kobiet, oraz włączenie klas IV-VI do szkolenia 
w SMS z dniem 01.09.2014 r. 
 
Ustalono przesłanie w/w pisma do Wydziału Rozwoju Społecznego celem 
rozpatrzenia moŜliwości pozytywnego ustosunkowania się do przedstawionej 
sprawy. 
 
Na tym posiedzenie zakończono. Godz. 9:05.  
 
      Przewodniczący Komisji Edukacji 
       Rady Miasta Gdańska 
 
       Wojciech Błaszkowski 
 
Protokołowała: 
Monika Zawisza, Biuro Rady Miasta Gdańska 


